



Dong (Eric) Liu

Beijing

+86 10 8525 5519
eric.liu@hankunlaw.com

PRACTICE AREAS

- Cross-border arbitration and dispute resolution
- Litigation
- Legal risk management

PROFESSIONAL EXPERIENCE

Mr. Liu started his practice in 1997 and joined Han Kun in February 2011.

Mr. Liu specializes in corporate governance-related matters, especially corporate control-related dispute resolution, and has successfully helped clients to regain corporate control in a number of significant, high-profile corporate control disputes. Mr. Liu is an expert in solving complicated commercial disputes, especially in designing highly feasible solutions for clients to achieve their business goals through legal means. Mr. Liu is also adept at designing and establishing efficient risk management systems for clients, and possesses unique insight into how to reduce the clients' business risks by taking preventive measures and implementing effective management. In addition, Mr. Liu has extensive experience in helping clients in various industries to resolve their legal disputes through non-litigation approaches.

Mr. Liu has represented many well-known domestic and foreign corporations in high-profile arbitrations and litigations involving various business sectors and achieved favorable results for his clients. He is deeply experienced in representing clients in numerous domestic and foreign arbitration institutions, as well as representing clients in litigations before courts at all levels including the Supreme People's Court of the PRC. Mr. Liu has also participated in multiple foreign arbitrations and litigations as a Chinese law expert.

EDUCATION

Mr. Liu graduated from Lanzhou University and received a Bachelor of Science degree in Electronics & Information Technology in 1994. He also studied in the United Kingdom and received an LL.M. in International Business Law from the University of Exeter in 2006.

QUALIFICATIONS

Member of the PRC Bar

HONORS AND AWARDS

Litigation Star for Commercial and Transactions (Benchmark Litigation, 2019-2022)

Litigation Star for Commercial Disputes (Benchmark Litigation China, 2021-2022)

Global Leader in Commercial Litigation (Who's Who Legal, 2021)
Recommended Lawyer in Dispute resolution: Litigation (Legal 500 Asia Pacific, 2022)
Recommended Lawyer in Dispute resolution (Legal 500 Asia Pacific, 2019-2021)
Named by the Shanghai Law Society to its 2019 list of foreign-related legal case experts
Named by the PRC Ministry of Justice to its 2018 list of 1,000 foreign-related legal case experts
Named by the Beijing Lawyers Association to its 2020 list of foreign-related legal case experts
Asialaw Leading Lawyer in Dispute Resolution (Asialaw Profiles, 2014-2016)

SOCIAL RESPONSIBILITIES

Served as an arbitrator at the Zhangzhou Arbitration Commission
Member of the Commercial Arbitration Committee of Beijing Lawyers Association

PUBLICATIONS

Wolters Kluwer Practical Guidelines for 2021 - Practical Guidelines for Corporate Control Related Dispute Resolution

WORKING LANGUAGES

Chinese, English



刘冬

北京

+86 10 8525 5519
eric.liu@hankunlaw.com

业务领域

- 跨境仲裁与争议解决
- 诉讼
- 法律风险管理

工作经历

刘冬律师于 1997 年起开始从事律师工作并于 2011 年 2 月加入汉坤律师事务所工作。

刘冬律师专长于公司治理类尤其是公司控制权争议解决，在多处社会关注度极高且规模巨大的公司控制权系列争议中成功帮助客户取回公司控制权。刘冬律师擅长解决疑难复杂的商事争议，尤其擅长于为客户设计具有高度可行性的法律方案以通过法律手段有效实现客户的商业目标。刘冬律师同时擅长于为客户设计并建立高效的法律风险管理机制，对通过提前预判和有效管理来降低客户在商业活动中的法律风险拥有独到而深刻的见解。此外，刘冬律师在帮助各个行业客户通过非诉讼纠纷解决机制解决其法律纠纷方面有丰富的实践经验。

刘冬律师曾代表多家国内外知名公司参加了涉及多个商业领域的重大仲裁与诉讼并均为客户取得有利结果。刘冬律师有代理客户在国内和国外多家仲裁机构参与仲裁案件，以及在包括最高人民法院在内的各级法院代理诉讼案件的丰富经验。刘冬律师还曾多次作为中国法专家参与境外仲裁与诉讼案件并提供专家证言。

教育背景

刘冬律师于 1994 年毕业于兰州大学，获得理学学士学位。其后，刘律师赴英国研究学习，就读于英国埃克塞特大学法学院，并于 2006 年获得国际商法法学硕士学位。

执业资格

中华人民共和国律师执业资格

荣誉与奖项

年度商业及交易领域争议之星（Benchmark Litigation, 2019-2022）

年度商业纠纷领域争议之星（Benchmark Litigation China, 2021-2022）

商业诉讼全球领先律师（Who's Who Legal, 2021）

争议解决：诉讼推荐律师（亚太法律服务五百强，2022）

争议解决推荐律师（亚太法律服务五百强，2019-2021）

2019 年入选上海涉外法律人才库

2018 年入选中华人民共和国司法部全国千名涉外律师人才库

2020 年入选北京市律师协会涉外律师人才库

亚洲领先争议解决律师（Asialaw Profiles，2014-2016）

社会任职

受聘于漳州仲裁委员会第一届仲裁员
担任北京市律师协会商事仲裁委员会的委员

最近出版物

2021 威科先行系列实务指引《公司控制权争夺纠纷解决实务指引》

工作语言

中文、英文